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ΠΡΟΣ: Tον Υπουργό Περιβάλλοντος και Ενέργειας  

       

ΘΕΜΑ: Χρονοβόρα καθυστέρηση και απουσία σαφούς χρονοδιαγράμματος για το 

αποχετευτικό δίκτυο παραλιακών περιοχών του Δήμου Σαρωνικού 

 

Κύριε Υπουργέ, 

Η κατασκευή αποχετευτικού δικτύου στις παραλιακές περιοχές του Δήμου Σαρωνικού αποτελεί ένα 

από τα μακροβιότερα εκκρεμή έργα κρίσιμων υποδομών στην Αττική. Η απουσία ενός πλήρους και 

λειτουργικού δικτύου συλλογής και μεταφοράς λυμάτων επιβαρύνει διαχρονικά την περιβαλλοντική 

κατάσταση των περιοχών Λαγονησίου (Καλύβια Θορικού), Σαρωνίδας, Αναβύσσου, Παλαιάς Φώκαιας 

και Θυμαρίου, ενώ εγκυμονεί σοβαρούς κινδύνους για τη δημόσια υγεία και την ποιότητα των υπόγειων 

υδάτων. 

Με βάση δελτίο τύπου του Δήμου Σαρωνικού (14/11/2024), υπογράφηκε η τελική μελέτη για την 

κατασκευή του δικτύου, μετά από πολύμηνη συνεργασία του Δημάρχου και των υπηρεσιών του Δήμου 

με την ΕΥΔΑΠ και με χρηματοδότηση από το ΕΣΠΑ 2014–2020. Το έργο προβλέπει τη σύνδεση των 

παραπάνω περιοχών με το Κέντρο Επεξεργασίας Λυμάτων (ΚΕΛ) Κορωπίου–Παιανίας. Το συνολικό 

κόστος της τελικής μελέτης ανέρχεται σε 3,9 εκατομμύρια ευρώ (με ΦΠΑ) και καλύπτεται από το 

Ταμείο Συνοχής της Ε.Ε. 
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Το πρόβλημα ωστόσο δεν είναι νέο. Η ανάγκη για αποχέτευση στις παράκτιες ζώνες του Δήμου 

Σαρωνικού έχει αναγνωριστεί εδώ και πάνω από 20 έτη, ενώ ήδη από τη δεκαετία του 2000 είχαν 

εκπονηθεί προσχέδια και εναλλακτικές χωροθετήσεις. Το έργο καθυστερεί διαχρονικά για λόγους 

τεχνικούς, διοικητικούς και πολιτικούς, με αλλεπάλληλες αναθεωρήσεις και απώλειες χρηματοδότησης. 

 Το 2009 είχε κατατεθεί σχέδιο σύνδεσης με το ΚΕΛ Μεσογείων, το οποίο ακυρώθηκε το 2012. 

 Το 2016 έγινε επανένταξη στο ΣΕΣ/ΕΣΠΑ 2014–2020, αλλά δεν υπήρξε προκήρυξη μελέτης 

έως το 2019. 

 Από το 2020 έως το 2023, ενώ η ΕΥΔΑΠ επιβεβαίωνε τη δυνατότητα σύνδεσης με το ΚΕΛ 

Κορωπίου, η μελέτη δεν είχε ολοκληρωθεί. 

 Μόλις τον Νοέμβριο του 2024 υπογράφηκε η τελική μελέτη, ανοίγοντας (θεωρητικά) τον δρόμο 

για δημοπράτηση. 

Πρόκειται για μια κατάσταση διαρκούς μετάθεσης ευθυνών και καθυστέρησης έργων, με αποτέλεσμα 

σήμερα, παρά τις εξαγγελίες, να μην έχει ξεκινήσει ούτε η δημοπράτηση του έργου, το οποίο αφορά 

πληθυσμό 101.000 κατοίκων σε βάθος 40ετίας. 

Επιπρόσθετα, η χρηματοδότηση μέσω του ΕΣΠΑ 2014–2020 εγείρει ερωτήματα, καθώς το εν λόγω 

πρόγραμμα έχει πλέον κλείσει, και δεν είναι σαφές αν υπάρχει πρόβλεψη μεταφοράς ή ανανέωσης 

χρηματοδότησης στο ΕΣΠΑ 2021–2027 ή στο Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας. 

Επειδή το έργο είναι ώριμο, περιβαλλοντικά αδειοδοτημένο, και τεχνικά έτοιμο προς υλοποίηση 

Επειδή το αίτημα για αποχετευτικό δίκτυο στον Σαρωνικό αφορά όχι μόνο τη βελτίωση της 

καθημερινότητας των πολιτών, αλλά και τη συνολική προστασία του περιβάλλοντος σε έναν από τους 

πλέον επιβαρυμένους και πυκνοκατοικημένους οικιστικούς άξονες της Αττικής 

Επειδή η χώρα μας υποχρεούται με βάση την Ευρωπαική Οδηγία 91/271/ΕΟΚ για την επεξεργασία των 

αστικών λυμάτων να ολοκληρώσει τα αποχετευτικά δίκτυα της Ανατολικής Αττικής  

Ερωτάσθε κ. Υπουργέ  

1. Ποιο είναι το συγκεκριμένο και επικαιροποιημένο χρονοδιάγραμμα δημοπράτησης 

και έναρξης της κατασκευής του αποχετευτικού δικτύου στις παραλιακές περιοχές 

του Δήμου Σαρωνικού; 



2. Έχει κατατεθεί ο πλήρης φάκελος τεχνικών στοιχείων και η μελέτη στην αρμόδια 

διαχειριστική αρχή για την προκήρυξη διαγωνισμού; 

3. Γιατί καθυστέρησε για περισσότερα από 4 έτη (2020–2024) η ολοκλήρωση της 

τελικής μελέτης, παρά τη θεσμοθετημένη ωριμότητα του έργου; 

4. Εξακολουθεί να ισχύει η χρηματοδότηση από το ΕΣΠΑ 2014–2020 ή υπάρχει πλέον 

ανάγκη μεταφοράς του έργου σε νέο χρηματοδοτικό εργαλείο (ΕΣΠΑ 2021–2027, 

Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας); 

 

 

Ο ερωτών  βουλευτής 

  

Μανώλης Χριστοδουλάκης  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 




